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 اخبار ضد و نقیضی در ارتباط با برجام در رسانه های منتشر 
می شود که موجب شده تحلیل های مختلف در ارتباط با 
پرونده هسته ای در پیرامون همین اخبار از سوی کارشناسان 
ارائه گردد. اخبار حکایت از آن دارد که ایران تنها به دنبال 
بازگشت به برجام 2015 و احقاق حقوق خود است. همچنین 
غربی ها اعلام کرده اند که برجام 2015 را نمی خواهند و مساله 
هسته ای ایران باید بر اساس مبنای جدید حل و فصل شود. 
این مبانی جدید نیز اخبار دیگری را بیان می کند از جمله 
اینکه قرار است توافق موقتی حاصل شود و به موجب آن توافق 
ایران بتواند بخشی از نفت خود را به فروش برساند و غربی ها 
نیز بخشی از تحریم ها و خصوصا تحریم  های در ارتباط با نفت 
را بردارند و ایران نیز بیش از مقدار موجود غنی سازی نکند. 
همچنین اعلام شده توافقاتی با آژانس صورت گرفته که 
قطع نامه جدیدی علیه ایران صادر نشود که البته صادر نشد. 
اخبار دیگر نیز حاکی از آن است که تهران در ظرفیت دیگری 
غیر از برجام به دنبال حل مسائل خود است و با پیوستن به 
شانگهای این نیت خود را دنبال می کند. چنین اقدامی از سوی 
غربی ها وقت کشی ایران تلقی خواهد شد. تمام این موارد تنها 
خبر است و مشخص نیست که در معنای واقعی طرفین در 
حال ارسال پیام در زمینه های یاد شده به یکدیگر هستند 
یا خیر. حتی در زمینه مذاکراتی که گفته شد به صورت 
محرمانه در حال صورت گرفتن است هیچ گونه خبری به 
صورت جزئی منتشر نمی شود. این مذاکرات اعلام شد. از این 
منظر تمامی تحلیل هایی که این روزها در رسانه های داخلی 
و خارجی در ارتباط با ایران و پرونده هسته ای منتشر می شد 
پیرامون اخبار احتمالی است. این مورد را باید در نظر گرفت 
که ممکن است اخبار منتشر شده در ارتباط با نوع تعاملات 
طرفین تا آن اندازه هم که رسانه ها تلاش دارند آن را بزرگ 
نمایی کنند؛ واقعی نباشد و صرفا نظراتی در ارتباط با مساله 
هسته ای در بین طرفین داد و ستد شده باشد و همین نظرات 
مورد تحلیل رسانه های مختلف قرار بگیرد. در شرایط عادی 
باید بر اساس داده های موجود روند و فرایند کار را تحلیل کرد. 
در حال حاضر این روند چندان شفاف نیست که چه توافقی 
بین طرفین صورت گرفته و حتی مبنای توافقات چیست و 
چه نوع مذاکراتی در حال اتفاق افتادن است. از جمله اینکه 
بر اساس برجام تحریم موشکی ایران در مهر ماه جاری به 
اتمام می رسد و غربی ها به دنبال آن هستند که مصوبه ای را 
در شورای امنیت زمینه برجام کنند و یا قطع نامه ای را علیه 
ایران به تصویب برسانند تا تحریم های ایران در زمینه موشکی 
در مهر ماه برداشته نشود. این خبر برخلاف خبرهای گذشته 
است که اعلام می داشت که مذاکراتی به صورت مخفی در 
جریان است و طرفین در حال نزدیک کردن نظراتشان به 
یکدیگر هستند تا بتوانند در صورت توافق به نتایجی رسیده 
و به برجام باز گردند. بعضا شنیده شده در برخی موضوعات 
مورد اختلاف، طرفین در حال رسیدن به نقطه تعاملی هستند 
کما اینکه وزیر خارجه ایران اعلام کرده در حال عبور از دوران 
تنش هستیم تا به نقطه تعاملی برسیم. این اخبار نشان دهنده 
آن هستند که طرفین هنوز به یک نقطه تعادلی نرسیده اند 
و غربی ها هم برای اینکه دستشان در برابر دست پر ایران در 
غنی سازی اورانیوم خالی نباشد، قصد دارند مرحله جدیدی 
از اعمال فشارها را علیه ایران کلید بزنند تا دست پری در حد 

ایران در مذاکرات آینده داشته باشند. 

برجام و پیام های متناقض
 
 

یادداشت

نحوه از سرگیری مناسبات 
دیپلماتیک سودان و ایران 

بررسی شد
حسین امیرعبداللهیان در توئیتی نوشت: در 
دیدار با سرپرست وزارت امورخارجه سودان نحوه 
ازسرگیری قریب الوقوع مناسبات دیپلماتیک 
خارطوم  و تهران را بررسی کرده اند. حسین 
امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه در حساب 
شخصی خود در توئیتر نوشت: »در حاشیه 
اجلاس  جنبش عدم تعهد با برادرم دفع ا... الحاج 
علی، سرپرست وزارت امورخارجه سودان دیدار و 
نحوه ازسرگیری قریب الوقوع مناسبات دیپلماتیک 
خارطوم  و تهران را بررسی کردیم. در جریان آخرین 
وضعیت تحولات داخلی سودان قرار گرفتم. تهران 

بر راه حل سیاسی و دوری از جنگ تاکید دارد.«

قدردانی حدادعادل از باهنر به 
 دلیل »نقطه زنی« دقیق 

نقشه اصلاح طلبان
با اشاره به مواضع  غلامعلی حدادعادل 
اخیر محمدرضا باهنر دبیرکل جامعه اسلامی 
مهندسین و انتقادات صریحی که وی به عملکرد 
و موضع گیری های جریان اصلاحات داشت، 
گفت: از باهنر که در این ایام با نقطه زنی دقیق 
نقشه جریان اصلاحات برای تحریم انتخابات را 
ناکام گذاشت و با موضع گیری شفاف سناریوهای 
برخی رفوزه شدگان سیاسی علیه نظام و انقلاب را 
برملا کرد، تشکر می کنم. رئیس شورای ائتلاف در 
ادامه به هجمه هایی که از سوی برخی چهره های 
شاخص اصلاح طلب علیه باهنر انجام شده نیز 
اشاره کرد و گفت: این هجمه ها نشان دهنده 
این است که تحلیل برادر خوب ما باهنر توانست 
شرط گذاری های موثرین در فتنه نظیر آقایان 
حجاریان و ... برای نظام و جمهوری اسلامی 
ایران را از بین ببرد و جریان اصلاحات نیز متوجه 
شد که با زیاده خواهی نمی تواند امتیازگیری کند. 

اعمال تحریم های جدید انگلیس 
علیه ایران

دولت انگلیس اعلام کرد که برخی مقامات و 
سازمان های ایران را به بهانه »نقض حقوق بشر« 
در لیست تحریم های خود قرار داده است. دولت 
انگلیس اعلام کرد که 13 مقام و سازمان ایرانی 
را به اتهامات حقوق بشری در لیست تحریم های 
خود قرار داده است. براساس این تحریم ها، 
اموال تمامی اشخاص و سازمان ها تحریم  شده 
در انگلیس بلوکه شده و نهادهای انگلیسی از 
دادوستد با آن ها منع خواهند شد. همچنین 
تمامی اشخاص تحت تحریم قرار گرفته از سفر به 
انگلیس منع خواهند شد. روز گذشته نیز دولت 
انگلیس در بیانیه ای مداخله جویانه مشترک با 
52 کشور دیگر درخصوص مسائل حقوق بشری 
در ایران ابراز نگرانی کرده بود. همچنین طارق 
احمد، وزیر دولت این کشور نیز در اظهارنظری 
دیگر از ایران خواسته بود تا به درخواست جامعه 

بین المللی برای تغییر رویه توجه کند. 

حکم اعدام ۲ تن از عاملان حمله 
تروریستی به حرم شاهچراغ 

به زودی اجرا می شود
از  فارس  استان  دادگستری  کل  رئیس 
اجرای حکم اعدام دو تن از عاملان حمله به 
حرم شاهچراغ در آینده نزدیک خبر داد. پس 
از قطعیت احکام مجازات اعدام 2 تن از عاملین 
حمله تروریستی به حرم مطهر شاهچراغ)ع(، 
رئیس کل دادگستری استان فارس از اجرای 
این حکم در آینده نزدیک خبر داد. سید کاظم 
موسوی، رئیس کل دادگستری استان فارس با 
بیان اینکه از ابتدای آغاز محاکمه عوامل این حمله 
تروریستی، مردم شیراز و سایر اقصی نقاط کشور 
خواستار اشد مجازات تروریست ها بودند، گفت: 
روند رسیدگی دقیق به پرونده متهمان در مرحله 
دادسرا و دادگاه با دقت و رعایت دقیق موازین 
قانونی و حضور وکلای قانونی متهمان انجام 
شد و حکم اولیه مجازات اعدام این متهمان در 
روز های پایانی سال گذشته صادر شد. وی با بیان 
اینکه رای صادره در دادگاه انقلاب اسلامی شیراز 
پس از اعتراض وکلای متهمان دیوان عالی کشور 
رسیدگی شد، گفت: پس از رسیدگی مجدد به 
این پرونده در مرجع عالی قضائی کشور رأی اولیه 
اعدام 2 تن از تروریست ها که نقش مستقیمی 
در طراحی حمله و پشتیبانی از عامل اصلی ترور 

داشتند در دیوان عالی کشور نیز تأیید شد. 

دیدار سفیر ایران با صیادان 
ایرانی بازداشتی در موزامبیک

سفیر آکردیته ایران در موزامبیک با دو گروه 
از زندانیان ایرانی که قبلا در دو لنج جداگانه در 
اطراف این کشور بازداشت شده اند، دیدار کرد. 
مهدی آقاجعفری در حساب کاربری خود در 
اینستاگرام نوشت: روز جمعه 1۶ تیرماه 1۴02 
همزمان با عید سعید غدیر خم با سفر به نامپولا در 
2200 کیلومتری شمال ماپوتو پایتخت موزامبیک 
و حضور در دو زندان این شهر با دو گروه از زندانیان 
ایرانی که قبلا در دو لنج جداگانه در اطراف 
موزامبیک بازداشت شده اند، دیدار و گفت وگو 
کردم . وی ادامه داد: در هر دو دیدار به اقدامات و 
پیگیری هایی که توسط سفارت برای آزادی آنها 
انجام شده اشاره و اظهار امیدواری کردم با همکاری 
مقامات دولت موزامبیک به  زودی زمینه بازگشت 
آنها به ایران فراهم شود. همچنین خبر سلامتی 
هر دو گروه به خانواده های آنها اطلاع رسانی شد. 

خبــــر
وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد:
اهدای ۱۵۵۰۰ قطعه زمین

 به خانواده های دارای سه فرزند 

آرمان ملی: وزیر راه و شهر سازی  در آیین اهدای 
1210 قطعه زمین رایگان به خانواده های بیش از 3 فرزند 
در خراسان رضوی که در دانشگاه فردوسی مشهد برگزار 
شد، عنوان کرد: این اتفاق مبارک در قانون جوانی جمعیت 
به آن اشاره شد و تاکید مقام معظم رهبری را همراه داشت و 
مجلس آن را تصویب کرد. مهرداد بذرپاش گفت: ما در دولت 
اگر رئیس جمهور به نکته ای اشاره کند تمام تلاش خود را 
برای تحقق آن به کار خواهیم گرفت، اگر هم نتوانیم آن کار را 
انجام دهیم به مردم اعلام خواهیم کرد. وزیر راه و شهرسازی 
تصریح کرد: موضوعی مانند طرح جوانی جمعیت، نه تنها 
اگر قانون هم تکلیف نمی کرد باید تمام ظرفیت ها را برای 
اجرای آن به کار می گرفتیم. وی افزود: اگر سرنوشت آیندگان 
برایمان مهم است برای اجرای آن باید از هر ظرفیتی استفاده 
کنیم تا این موضوع بزرگ دینی، ارزشی، ملی و راهبردی را 
دنبال کنیم. وی اضافه کرد: هرکسی که مثل ما فکر نمی کند 
کافی است به فکر کشورش باشد تا در راستای اجرای این 
موضوع گام بردارد و از انتشار و تبلیغ آن ابایی نداشته باشد. 
از پدر و پدربزرگ یک خانواده گرفته تا صاحبان اهل قلم و 
کسانی که دارای تریبون هستند باید در مورد این موضوع و 
جوانی جمعیت صحبت کرده و آن را تبلیغ کنند. بذرپاش 
تصریح کرد: تا 3 ماه است که به صورت جدی اجرای قانون 
جوانی جمعیت را آغاز کرده ایم و در این مدت بیش از 
15500 قطعه در سراسر کسور به خانواده های بالای 3 فرزند 
اهدا شده است. وی با اشاره به اجرای 10 درصد طرح نهضت 
ملی مسکن در خراسان رضوی عنوان کرد: هدفگذاری که 
برای خراسان رضوی صورت گرفته اهدای ۷ هزار قطعه زمین 

به خانواده های بالای 3 فرزند تا پایان سال جاری است.

آرمان ملی: رئیس جمهور در 
آیین افتتاح کلان بیمارستان غدیر 
که صبح دیروز جمعه همزمان با عید 
سعید غدیر خم برگزار شد، با ابراز 
خرسندی از همزمانی بهره برداری 
از این پروژه بزرگ درمانی با عید 
امامت و ولایت گفت: امیدواریم به 
برکت این روز بزرگ و با عظمت 
کادر درمانی در انجام وظایف خود 
موفق بوده و همه بیماران سلامتی 
خود را بازیابند. سید ابراهیم رئیسی 
در ادامه در تفسیر پیام های واقعه 
بزرگ غدیر با طرح این پرسش 
که ولایت چیست و ولی کیست؟ 
افزود: در کلام نبی مکرم اسلام)ص( 
معنای ولایت گوش شنوا داشتن 
نسبت به ولی و اطاعت کردن از او 
در میدان عمل است. رئیس جمهور 
با بیان اینکه جریان امامت در طول 
تاریخ استمرار داشته و امروز و در 
زمان غیبت نیز در حاکمیت ولایت 
فقیه و مردم سالاری دینی تجلی 
یافته است، افزود: اینکه در طول ۴۴ 
سال گذشته در این کشور هر سال 
یک بار به آرای مردم مراجعه شده از 
افتخارات نظام مردم سالار ما است. 
رئیسی در بخش بعدی سخنانش 
بهره برداری از کلان بیمارستان 
غدیر را از جمله اقدامات ماندگار 
و امیدآفرین در کشور دانست و با 
یادآوری تاکیدات رهبر معظم انقلاب 
در ترویج ایمان و امید در جامعه 
اظهار داشت: امیدآفرینی در جامعه 
به صرف سخنرانی میسر نخواهد 
شد بلکه اقدام و عمل مجریان و 
همچنین تبیین این اقدامات است 
که منجر به امیدواری در جامعه 
می شود. رئیس جمهور با تقدیر از 
همت فرماندهان سپاه پاسداران، 
تلاشگران قرارگاه سازندگی خاتم 
الانبیاء و همه مسئولان، مهندسان، 
مشاوران و پزشکان دست اندرکار این 
پروژه بزرگ ملی تصریح کرد: اینکه 
در فاصله کوتاهی شاهد افتتاح دو 
کلان بیمارستان در کشور هستیم 

نشان از ظرفیت های بسیار بالا و 
همچنین توان مهندسی و کادر 
درمانی در کشور است. رئیسی 
همچنین با تقدیر از نقش آفرینی 
و درخشش کادر درمانی کشور در 
ایام همه گیری بیماری کرونا به 
روح همه شهدای مدافع سلامت 
کشور درود فرستاد. رئیس جمهور 
دلیل نامگذاری بیمارستان شهدای 
تجریش را مربوط به اوایل انقلاب و 
افتخارآفرینی مردم متدین و انقلابی 
این منطقه در دفاع از آرمان ها و 
ارزش ها دانست و افزود: کسانی که 
از دیگر نقاط برای سکونت به این 
منطقه نقل مکان کرده اند همواره 
باید به اصالت و هویت دینی و انقلابی 
منطقه تجریش توجه داشته باشند. 
رئیسی در ادامه با بیان اینکه مسئله 
بهداشت مقدم بر درمان است، بر 
ضرورت توجه توامان به بهداشت 
و  کرد  تاکید  معنوی  و  جسمی 
گفت: در فرهنگ علوی)ع( مسئله 
بهداشت مورد توجه خاص بوده که 
خوشبختانه این فرامین در شیوه ها 
و روش های درمانی پزشکان ما 
نیز همواره مورد توجه بوده است. 
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه مراکز 
علمی و پزشکی ما نباید صرفا به 

فرمول ها و روش های درمانی اثبات 
شده در آزمایشگاه ها اکتفا کنند، 
تصریح کرد: حتما باید از ابتکارات، 
کشفیات علمی و تجربی و همچنین 
حرف های جدید استقبال کرد، کما 
اینکه امروز طب سنتی در کنار طب 
مدرن مورد توجه قرار گرفته است. 
رئیسی در ادامه توجه به مسئله 
بهداشت را از اولویت های مهم دولت 
برشمرد و با اشاره به طرح موفق و 
بسیار خوب پزشک خانواده که به 
جلوگیری از مراجعات غیرضروری به 
مراکز درمانی منجر می شود، از وزیر 
بهداشت خواست طی یک نشست 
رسانه ای راهبردها و اقدامات دولت 
در زمینه بهداشت به ویژه در نقاط 
کم برخوردارتر کشور را برای جامعه 
پزشکی و عموم مردم تبیین کند. 
رئیس جمهور در بخش دیگری از 
سخنان خود بر توجه به موضوع مهم 
اخلاق پزشکی و ارزش های حاکم بر 
روابط پزشک و بیمار تاکید کرد و از 
کادر درمانی خواست با بیماران و 
خانواده های آنها به گونه ای همراهی 
داشته باشند که فرد بیمار یا خانواده 
او بجز درد بیماری مشکل دیگری 
نداشته باشد. رئیسی ارتقا و گسترش 
گردشگری سلامت را از جمله مزایای 

غدیر  بیمارستان  کلان  افتتاح 
برشمرد و با بیان اینکه پزشکان و 
متخصصان ما در حوزه سلامت کشور 
را به جایگاه بسیار مطلوبی رسانده و 
دراین عرصه افتخارآفرینی کرده اند، 
گفت: امروز وضعیت گردشگری 
سلامت در کشور ما به نحوی است 
که شهروندان بسیاری از کشورهای 
و  هزینه  تفاوت  به دلیل  منطقه 
از  استفاده  درمان،  در  تخصص 
خدمات درمانی و پزشکی ایران را به 
کشورهای اروپایی ترجیح می دهند. 
رئیس جمهور در پایان همچنین با 
تاکید بر ضرورت حفظ شان و جایگاه 
جامعه پزشکی کشور گفت: صنف 
ارزشمند پزشکی، پرستاری و کادر 
درمان که از افتخارات کشور هستند 
همواره باید محترم شمرده شوند و 
اگر هم جایی از سوی پزشکی تخلفی 
صورت گرفت، این مسئله نباید به 
کل جامعه پزشکی تعمیم داده شود. 
کرد:  تصریح  همچنین  وی 
بی شک تلاش در جهت شناخت، 
از  بهره گیری  و  شناساندن 
ویژگی های برجسته و تاثیرگذار 
چهره هایی همچون آیت ا... اوحدی 
عرفان  و  معرفت  مسیر  در  که 
همچنان روحیه مردمی و انقلابی 
خود را در میدان خدمت به مردم 
همواره حفظ کرد و مشفقانه با وجود 
سختی های بسیار به ساماندهی امور 
و رفع دغدغه های مردم زادگاه خود 
پرداخت درخور توجه و تحسین 
است. رئیسی ادامه داد: امیدوارم 
دانش آموختگان علوم دینی و همه 
مشتاقان و جویندگان حقیقت که 
به کسوت علم و دانش اهل بیت)ع( 
آراسته اند با الهام از این عالم بزرگ 
در قالب جهاد تبیین که مورد تایید 
رهبر معظم انقلاب اسلامی است 
با برپایی پایگاه ها و مراکز دینی و 
تبلیغی به ترویج آموزه های دینی 
و اخلاقی ائمه اطهار به خصوص در 
مناطق دورافتاده و کم برخوردار این 

منطقه اهتمام ورزند. 

رئیس جمهور: 

لازمه افزایش امید، اقدام و عمل است
 انسان منصف نمی تواند

 منکر دستاوردهای دولت
در دو سال گذشته باشد

معاون پارلمانی رئیس جمهور با 
اشاره به اقدامات گسترده دولت در 
بخش های مختلف گفت: اگر چه 
هنوز ضعف  و کاستی هایی وجود 
دارد اما هر انسان منصفی نمی تواند 
منکر اقدامات و دستاوردهای بزرگ 
دولت در دو سال گذشته باشد. سید 
محمد حسینی اظهار کرد: متاسفانه 
در سال های متمادی به خاطر روحیه 
رخوت و کم کاری، تورم شتابنده بود 
و زمانی که آیت ا... رئیسی کار خود 
را شروع کرد نرخ تورم نزدیک به ۶0 
درصد بود و امروز دولت مردمی در 
برنامه هفتم توسعه پیش بینی کرده 
است که در پایان برنامه، نرخ تورم 
تک رقمی شده و رشد اقتصادی ۸ 
درصد شود و اقدامات لازم در این 
زمینه از مدت ها پیش آغاز شده 
است و بی تردید با همت والا، اراده 
جدی، روحیه انقلابی و مدیریت 
جهادی می توان این اهداف را تحقق 
بخشید همچنان که در همین مدت 
از وضعیت منفی به رشد ۴ درصد 

رسیده ایم.

آرمان ملی: وزیر امور خارجه کشورمان در خصوص 
عضویت رسمی ایران در شانگهای اظهار داشت: من 
فکر می کنم به موازات همکاری های راهبردی تهران 
و پکن عضویت ایران در سازمان شانگهای یک ظرفیت 
فزاینده و نیرومندتری را فراهم کرده که در قالب چند 
جانبه نیز ایران و چین با حضورشان در این سازمان 
بتوانند همکاری هایشان را توسعه دهند طبعاً یکی از 
موضوعات مورد توجه ما در سازمان شانگهای تمرکز 
بر صلح و امنیت جهانی است این دقیقاً همان اهدافی 
است که رئیس جمهور کشورمان و رئیس جمهور چین 
دنبال می کنند. حسین امیرعبداللهیان گفت: بحث 
مبارزه با تروریسم در منطقه یک موضوع جدی است. 
ایران در این رابطه شهدای زیادی را تقدیم کرده است 
و موفقیت های خیلی بزرگی را نیز در منطقه به دست 
آورده ایم در دیگر حوزه ها مسئله تمرکز بر اقتصاد و 
تجارت با استفاده از ظرفیت شانگهای همکاری های 
فرهنگی، گردشگری و سایر ظرفیت هایی که در 
چارچوب همکاری های چندجانبه اعضاء در سازمان 
شانگهای مورد توجه است. از جمله مسائلی که ما 
فکر می کنیم با تکمیل عضویت ایران در سازمان 
شانگهای می توانیم به آن بپردازیم و نتیجه اش توسعه 
امنیت و پیشرفت هر چه بیشتر یکایک کشورهای 
عضو سازمان شانگهای و رفاه بیشتر ملت های عضو 
شانگهای خواهد بود. وی افزود: اخیرا در نشست 
دوستان بریکس در کیپ تاون آفریقای جنوبی 

شرکت کردم در آنجا دیدگاه های اعضای اصلی 
و همچنین اعضای مهمان و دوستان بریکس که 
دعوت شده بودند از جمله جمهوری اسلامی ایران، 
عربستان سعودی و دیگر کشورها تبادل شد ما معتقد 
هستیم که بریکس یک فرصت اقتصادی بسیار مهم 
است که می تواند به توسعه پایدار کشورهای عضو 
بیش از پیش کمک کند موضوعی که در دستور کار 
وزرای خارجه دوستان بریکس قرار داشت دعوت از 
سران کشورهای جدید در نشست آینده سران در 
ژوهانسبورگ آفریقای جنوبی بود. با همتای خودم 
وزیر محترم امور خارجه آفریقای جنوبی گفت وگو 
داشتم خانم وزیر اطلاع داد که از رئیس جمهور 
کشورم برای حضور در نشست دوستان بریکس که در 
آینده نه چندان دور در ژوهانسبورگ برگزار خواهد 
شد دعوت به عمل خواهد آمد، همچنین از دیگر 
دوستان بریکس که به این اجلاس دعوت خواهند 
شد. تعامل و همکاری سازمانی بین بریکس و شانگهای 
هم می تواند یک فرصت مضاعف و بیشتری را فراهم 
کند برای اهداف ذکر شده و برای تحقق اهدافی که 
به آن اشاره شد امروز در منطقه ما ایده همکاری های 
بزرگ تر و توسعه یافته تر در حوزه اوراسیا مطرح است 
همه این ها کمک می کند با توجه به موقعیت ویژه 
ژئوپلیتیک، ژئواستراتژیک و ژئواکونومیک ایران ما 
بتوانیم هم از این ظرفیت ها به خوبی استفاده کنیم هم 
توانمندی های جمهوری اسلامی ایران و ظرفیت های 

کشور ایران را با دیگر اعضا در شانگهای، بریکس و 
اتحادیه اقتصادی اوراسیا به اشتراک بگذاریم. رئیس 
دستگاه دیپلماسی بیان کرد: مهم ترین اهمیتش 
این هست که وجود سازمان شانگهای و تقویت آن 
کمک می کند به تحقق چندجانبه گرایی در جهان 
و دوری از یکجانبه گرایی. آنچه که امروز به عنوان 
یک چالش جهان با آن مواجه است یکجانبه گرایی 
است و تلاش هایی که برای مقابله با چند جانبه 
گرایی انجام می شود چندجانبه گرایی می تواند به 
شکل قوی تر و نیرومندتری منافع کشورها و ملت ها را 
تامین کند وی در خصوص هدف ایران از مذاکرات غیر 
مستقیم با آمریکا اظهار کرد: ایران هفته ها است که 
گفت وگوهایی را با سه کشور آلمان فرانسه و انگلیس 
شروع کرده است این گفت وگوها از نروژ شروع شد و 
اخیراً هم در ابوظبی امارات متحده عربی ادامه پیدا 
کرد. گفت وگوها ناظر بر این هست که از سوء تفاهم ها 
بتوانیم عبور بکنیم و ایران و سه کشور اروپایی در 
مسیر تعامل و همکاری بهتری قرار بگیرند البته روابط 
ما با اتحادیه اروپا و با بخش اعظمی از اروپا یک روابط 
طبیعی و رو به پیشرفت است در دولت جناب آقای 
رئیسی ما برای مقابله با تحریم ها دو مسیر را به طور 
همزمان دنبال می کنیم مسیر اول تلاش برای بی اثر 
کردن تحریم هاست و مسیر دیگر تلاش برای لغو 
تحریم ها با استفاده از ابزار دیپلماسی و مذاکره است 

ما در هر دو مسیر حرکت می کنیم. 

وزیر امور خارجه مطرح کرد: 
استقبال ایران از ابتکار چین درمورد بحران اوکراین

  دنبال کردن دو مسیر برای مقابله با تحریم ها

عضویت دائمی ایران در 
شانگهای نقطه عطفی در 

دولت سیزدهم است

دیوان محاسبات جایگاه 
ویژه ای در رفع مشکلات 

روزمره مردم دارد

امام جمعه موقت تهران بیان 
کرد: بیعت با ولی فقیه را در عالم 
معنا بین خود و ولی خود تجدید 
کنید. آنکه از همه به معصومین 
نزدیک بود امام خمینی)ره( بود 
و امروز الگوی ما در تمام شئونات، 
مولای ما امام خامنه ای است. 
صدیقی  کاظم  حجت الاسلام 
درباره عضویت ایران در سازمان 
شانگهای گفت که این اتفاق نقطه 
عطفی بود در دولت سیزدهم و با 
روی کار آمدن یک سید خدا به 
دست آمد و در جنبه های مختلف 
دیپلماسی سیاسی و بین المللی 
و اقتصادی گشایش ایجاد کرد. 
ایران در کنار قدرت های شرقی 
در چارچوب یک سیاست متوازن 
پذیرفته شد و اخیرا هم عضویت 
ما در سازمان شانگهای دائمی شد 
که دارای برکات و مصالح ملی و 

عزت کشور است. 

رئیس دیوان محاسبات با بیان 
اینکه باید با تمام توان و بیش از 
گذشته، طریق خدمتگزاری به 
مردم را در پیش بگیریم، گفت: 
دیوان محاسبات جایگاه بسیار 
کلیدی و ویژه ای در رفع مشکلات 
روزمره مردم دارد، برهمین اساس 
این  با تلاشی مضاعف در  باید 
مسیر گام برداریم. سید احمدرضا 
دستغیب تصریح کرد: جایگاه دیوان 
محاسبات به جهت تاثیرگذاری بر 
اقتصاد کشور، بسیار ممتاز است 
چون می تواند با نظارت کارآمد بر 
دستگاه های گوناگون برای خدمت 
رسانی بهتر، ظرفیت های کشور 
برای بهبود هرچه بیشتر شرایط 
را فعال کند. دستغیب در ادامه 
تاکید کرد: از روز نخست خدمت، 
با امیدواری بسیار پای به دیوان 
محاسبات گذاشتم و یقین دارم 
که با کمک شما همکاران ساعی 
و تلاشگر، می توان نقشی ویژه در 

بهبود شرایط کشور ایفا کرد. 

آیت ا... سید حسن خمینی: 

امام در خصوص مبارزه با تحجر می گفتند این کار قربانی می خواهد 
آرمان ملی: یادگار امام اظهار داشت: امام در 
آخر عمر در خصوص مبارزه با تحجر می گفتند این 
کار قربانی می خواهد؛ قربانی یعنی آبرو و من هم 
حاضرم قربانی شوم. شجاعت امیرالمؤمنین)ع( 
فقط در احد، خندق، نهروان و صفین نیست؛ 
شجاعت امیرالمومنین)ع( در خانه نشینی 25 
ساله است. همان طورکه شجاعت امام حسن)ع( 
نیز کمتر از امام حسین)ع( نیست؛ ایشان هر 
ناسزایی را به جان می خرد. بر اساس این منش، 
اگر هدف اقتضا می کند از آبرو بگذری، بگذر! اتفاقا 
برای شخصیت های بزرگ شاید عاشورا راحت تر 
باشد، تا اینکه هر روز دوستانش 10 سال به او کنایه 
بزنند. امیرالمؤمنین)ع( همه گونه هزینه ها را داده 
است. آیت ا... سید حسن خمینی گفت: امام هم 
این شجاعت را دارد. آینه روزگار ما که در جمال 
او می توانستیم یک کسی را در قواره های شبیه 
علی)ع( ببینیم، ایشان است. وقتی امام به نجف 

رفتند آیت ا... بجنوردی به دیدن امام رفته بود. 
ایشان به نقل از امام می گوید، سال ۴3 وقتی من را 
دستگیر کردند که با ماشین به سمت تهران بیاورند، 
ماشین به خاکی می رود که هدف آن برای رد گم 
کردن بوده، ولی تلقی امام این بوده که می خواهند 
ایشان را بکُشند. امام به آیت ا... بجنوردی گفته، یک 
لحظه به خودم رجوع کردم که ببینم آیا می ترسم، 
دیدم نمی ترسم. بعد فرمود، هیچ وقت در زندگی ام 
نترسیدم. سید حسن خمینی ادامه داد: همین 
انسان، آن جایی هم که لازم بود صلح کرد؛ و در 
هزینه دادن تردید نکرد. لذا جان، مال، فرزند و 
آبروی خود را در این مسیر داد. وی تأکید کرد: 
بزرگ ترین رمز بقاء خطبه های امیرالمؤمنین)ع( 
بلاغت است. مثل شعر حافظ که همه یادشان 
هست و حفظ می کنند، یادگار امام با اشاره به اینکه 
دومین نکته ای که امام در پیام به نشست هزاره 
نهج البلاغه دارند این است که می گویند حضرت 

امیر)ع( »عبدا...« است، گفت: هرکدام از ما خیلی 
هنر کنیم به یکی از اسماء الهی نگاه داریم. کسی 
که »عبدا...« است یعنی از تمام تعینات اسمائی 
هم گذشته است. امام در این پیام می گویند چه 
کسی که بتواند مدعی شود عبدا... است؟! بعد اینجا 
می گویند »پرورش یافته رسول ا...)ص(« است. این 
نکته خیلی مهم است که امیرالمؤمنین)ع( اوج اوج 
است ولی یک لحظه خودش را گم نکرده است. ولی 
متأسفانه تا دو تا لقب به ما می دهند خودمان را گم 
می کنیم. یادگار امام افزود: دیگر ویژگی نهج البلاغه 
این است که این کتاب نازل شده روح علی)ع( و 
معجون شفابخش است. البته در مورد نهج البلاغه 
بحث های سندی زیادی هست و یکی از ویژگی های 
نسخه جدید و کامل نهج البلاغه این است که نهج 
البلاغه سید رضی که متهم به سند نداشتن بود را 
از غربت درآورد، چرا که وقتی سند پیدا کرد، قابل 

اعتماد بیشتری شد. 

سیدجلال ساداتیان      
دیپلمات سابق


